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Ερωτήσεις – Διευκρινήσεις – Σκέψεις  

 
Σε συνέχεια από την απαντητική επιστολή σας με αριθμό πρωτοκόλλου 8040. 

 
Και επειδή είστε, όπως λέτε,  στη διάθεση των Δημοτών πάντα, για τυχόν 

διευκρινίσεις μέσω της θεσμοθετημένης διοικητικής διαδικασίας.   

 

Μιας και δεν γνωρίζω την όλη διαδικασία. Η παρούσα επιστολή έχει να κάνει 

με δικά μου ερωτήματα, σκέψεις, διευκρινήσεις.  Και επειδή η υπόθεση έχει 

παραπεμφθεί στη Δικαιοσύνη. Υπεύθυνοι για τα συμπεράσματα και τα 

αποτελέσματα της έρευνας έχουν οι Ανακριτικές, Εισαγγελικές και 

Δικαστικές Αρχές και μόνον αυτοί.  

 

Η «Διοίκηση» σε υψηλά επίπεδα, όπως Περιφέρεια Αττικής ή η Κυβέρνηση,  

καλό θα είναι να αντιληφθεί τα όποια Διοικητικά λάθη, και Κακώς κείμενα, αν 

υπάρχουν, μέσα από όλη αυτή την διαδικασία για μελλοντική διόρθωση τους. 

Υπάρχουν λάθη στην όλη διαδικασία ? 

 



Όπως αντιλαμβάνομαι, παρακαλώ διορθώστε με σε κάθε περίπτωση που κάνω 

λάθος. Άλλωστε δεν είναι αυτή η εργασία μου και δεν έχω σχετική εμπειρία, 

πέρα από ανάλογη εμπειρία με την υπόθεση του ΧΥΤΑ Γραμαμτικού και την 

λαθεμένη απόφαση της Διοίκησης να οριοθετήσουν μια παράνομη χωματερή 

πάνω σε Ρέματα. 

 

Στο παρακάτω πίνακα βλέπουμε τον αριθμό των συμμετεχόντων εταιρειών που 

έλαβαν μέρος στο διαγωνισμό της προσφοράς για την Ενεργειακή Αναβάθμιση 

με τα ποσοστά έκπτωσης τους.  (Σχετικό 1)  

 

 
 

Σχετικό 1 

 

 



 
Σχετικό 2 

 

Από το (Σχετικό 2), προκύπτει σύμφωνα πάντα με την υπάρχουσα νομοθεσία. 

 

Πως, η Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου Μαραθώνα ζήτησε, όπως όφειλε με τις 

υπάρχουσες διατάξεις από τις δύο επιλαχούσες εταιρίες με το μεγαλύτερο 

ποσοστό έκπτωσης την εξήγηση τιμής που προτείνεται στην οικονομική τους 

προσφορά.( Σχετικό 3) Όπως και έγινε και με βάσει των όσων απάντησαν. Η 

επιλογή έγινε στην πρώτη εταιρεία με την ονομασία «ΗΡΩΝ 

ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΑΚΗ ΝΑΥΤΙΛΙΑΚΗ ΑΝΩΝΥΜΗ 

ΕΤΑΙΡΕΙΑ» Και καλώς έπραξαν, σύμφωνα πάντα με την υπάρχουσα νομοθεσία 

και την κρίση της επιτροπής.  

 



 
 

Σχετικό 3 

 

 

Στη συνέχεια με όσα έγγραφα προσκομίστηκαν προς ενημέρωση μου σχετικά 

με το θέμα αυτό. Πάντα με τους λόγους που εξηγούνται έχουμε την υπογραφή 

δυο συμβάσεων. 

 

1. Στις 27/05/2022 με Α.Π. 10712 και χρηματικό ποσό 154.118,65 ευρώ 
(πλέον ΦΠΑ 24%) 

2. Στις 30/05/2023 με Α.Π. 12594 και χρηματικό ποσό 46.123,08 ευρώ 
(πλέον ΦΠΑ 24%) 
 

Με πρόχειρους υπολογισμούς διαπιστώνω πως η εν λόγω εταιρεία, προφανώς 

στα πλαίσια της νομιμότητας και αφού ο νόμος της το επιτρέπει. Σύναψε 

συνολικά δυο συμβάσεις με συνολικό ποσό των 154.118,65  + 46.123,08 = 

200.241,73 ευρώ (πλέον ΦΠΑ 24%)  

Δηλαδή, έχουμε συνολικά με ΦΠΑ το ποσό των 248.299,75 ευρώ. 

 
 

 
Σχετικό 4 



 

Υπενθυμίζουμε, πως με απόφαση Περιφερειάρχη Αττικής, με την οποία 

εντάχθηκε το έργο, το κόστος του έργου ανέρχονταν στα 345.000,00 ευρώ 

(Σχετικό 4)  

 

Με πρόχειρους υπολογισμούς διαπιστώνω πως η συγκεκριμένη εταιρεία θα 

έπαιρνε συνολικά το ποσό των 200.241,73 ευρώ (πλέον ΦΠΑ 24%). Δηλαδή, 

αν αυτή ήταν η αρχική της προσφοράς, κανονικά θα έπρεπε να έδινε έκπτωση 

περίπου 28.01% και όχι 44.67%, όπως αρχικά δώσανε.  
 

Σύμφωνα με τα παραπάνω, αυτό αυτόματα θα την έστελνε από την πρώτη θέση 

επιλογής στη τέταρτη θέση με 28.01% συνολικό ποσοστό έκπτωσης. Και αφού 

εξετάστηκε η ΜΕΝΤΩΡ ΑΝΩΝΥΜΗ ΤΕΧΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ και για τους 

λόγους που απορρίφθηκε από την επιτροπή Τ.Υ Μαραθώνα,  ενδεχομένως να 

είχαν σειρά προτεραιότητας η ΧΑΡΙΤΟΣ Η. ΜΙΧΑΗΛ ή ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 

ΖΗΡΙΛΙΟΣ ΚΑΙ ΣΙΑ ΕΕ.  Και έτσι, να μη φτάναμε εδώ που φτάσαμε σήμερα.  

 

Εδώ η Διοίκηση δεν μπορεί να δει τι θα μπορούσε να κάνει σε τέτοιες 

περιπτώσεις ? Αν θα πρέπει να αλλάξει η υπάρχουσα νομοθεσία ή να δώσει 

ενδεχομένως περισσότερες επιλογές σε αυτές τις περιπτώσεις στην εκάστοτε 

Τεχνική Υπηρεσία του κάθε Δήμου ? Εδώ βλέπουμε πως έχουν αδικηθεί οι 

εταιρείες που έδωσαν αρχική έκπτωση 33%, εκτός και αν και αυτοί θα έφταναν 

στο τέλος να συμπράξουν με το Δήμο μια δεύτερη, όμοια σύμβαση ?Δεν 

γνωρίζω. 

 

Επίσης, 

 
 

Σχετικό 5 



 

 
 

Σχετικό 6 

 
Από τα (Σχετικά 5,6) προκύπτει ότι το έργο είναι ασφαλισμένο και η 

ασφαλιστική εταιρεία θα υποχρεούται να αποκαταστήσει οποιαδήποτε αγωγή 

εγείρεται τυχόν κατά του Αναδόχου και/ή των Μελετητών κτλπ, κτλπ, κτλπ,      

όπως αυτά περιγράφονται παραπάνω. Αναρωτιέμαι, αν η ασφαλιστική 

εταιρεία ως δική της δικλείδα ασφαλείας είχε ζητήσει να είχε και αυτή 

δικούς της Μηχανικούς που να επιτηρούν και να επιβλέπουν τον Ανάδοχο 

για περισσότερο έλεγχο, κατά την διάρκεια όλων των εργασιών μέχρι την 

παράδοση – παραλαβής του έργου. Κάτι τέτοιο προφανώς θα δημιουργούσε 

ένα ακόμα επίπεδο επιτήρησης και σοβαρού ελέγχου για αποφυγή σοβαρών 

καθυστερήσεων και ζημιών. Κάτι που είχαμε στη δική μας 

περίπτωση.(Κατάρρευση γύψο- οροφής ) ..Για σκεφτείτε πέρα από τους 

Μηχανικούς που επέβλεπαν να είχαμε και έξτρα επιβλέπων Μηχανικό 

διορισμένο από την ασφαλιστική εταιρεία ?    

 

Αναρωτιέμαι, αν στο φάκελος της επίβλεψης καταγράφηκαν κάποια είδη 

κατασκευαστικά λάθη ή επισημάνθηκαν πιθανές αστοχίες υλικών ή λάθη του 

Ανάδοχου ? 

 

Σε κάθε περίπτωση η μελέτη είναι έτσι γραμμένη που οτιδήποτε 

παρουσιαστεί στο έργο, μοναδική ευθύνη θα έχει πάντα ο Ανάδοχος του 

έργου.(Σχετικό 7)   
22.5.1.2 Η ασφαλιστική κάλυψη θα παρέχεται έναντι οποιασδήποτε απώλειας, ζημίας, ή καταστροφής, μερικής ή ολικής, που οφείλεται ή 

προκαλείται από οποιοδήποτε λόγο ή αιτία, όπως απεργίες, κοινωνικές ταραχές, τρομοκρατικές ενέργειες, δολιοφθορές, κακοτεχνίες, 

λανθασμένη μελέτη ή/και κατασκευή, ελαττωματικά υλικά (manufacturer’s risk), τυχαία περιστατικά (φωτιά, ανθρώπινο λάθος κλπ),  

λανθασμένη εργασία, ελλιπή συντήρηση, κακή λειτουργία του έργου κλπ. 

Επίσης η ασφαλιστική κάλυψη θα παρέχεται για: 
o Βλάβες/ καταστροφές που προέρχονται από δυσμενείς καιρικές συνθήκες έστω και εξαιρετικά σπάνιας εμφάνισης. 

o Βλάβες/ καταστροφές από σεισμούς και άλλα συναφή με το Έργο ατυχήματα καιζημιογόνα συμβάντα. 

Όμοια θα παρέχεται ασφαλιστική κάλυψη για τα Πάσης Φύσεως Υλικά από την παραλαβή τους μέχρι την ενσωμάτωσή τους στο Έργο. 

Σχετικό 7 



Το ζητούμενο είναι πως μπορεί να γίνονται monitoring οι εργασίες από τους 

επιβλέπων Μηχανικούς και πως και με ποιο τρόπο χωρίς να χάνεται πολύτιμος 

χρόνος, όλα αυτά θα ταχτοποιούνται άμεσα, χωρίς καθυστερήσεις  ?  

 
Όπως διαπιστώνουμε σε δεκάδες σημεία της μελέτης - αναφέρεται η απόλυτη 

ευθύνη του Αναδόχου για τον έλεγχο της κατάστασης των υλικών, των 

κατασκευών κλπ. κλπ ακόμη και αν αυτό δεν έχει προβλεφθεί στη μελέτη, 

όπως και η ευθύνη για την εκτίμηση κινδύνου. 

 

Ενδεχομένως, τα κονιάματα της οροφής να είχαν ξεκολλήσει για κάποιο λόγο.   

Μπορεί, αντί να χρησιμοποιήσουν μεταλλικές Upat οι οποίες σηκώνουν 

μεγάλα βάρη, αλλά έχουν μεγαλύτερο κόπο στην τοποθέτηση και είναι πιο 

ακριβές, ίσως έβαλαν συμβατικές πλαστικές, οι οποίες έπιασαν στον σοβά και 

όχι στο μπετόν ? 

 

Η αυτοψία του Μηχανικού το έχει εντοπίσει σίγουρα, αν επέβλεπε με συνέπεια 

θα το είχε επίσης δει.  

 

Η μελέτη μπορεί να μην είχε λεπτομέρειες για το τι τύπου Upat θα έμπαινε 

αλλά σε τέτοιες περιπτώσεις ζητείται συμπλήρωση/διευκρίνηση ακόμη και αν 

στη μελέτη έχει διαφύγει αυτή η λεπτομέρεια.  

 

Ενδεχομένως, το μπετόν να ήταν σαθρό και να μην άντεχε μια τέτοια 

αναβάθμιση και να χρειαζόντανε να γίνει κάποιο άλλο έργο ή μπορεί και να 

κατασκευάζονταν αυτό το έργο. Ο επιβλέπων Μηχανικός του έργου δεν είδε 

τι πήγαινε λάθος ? 

 

 

 
 

 
Σχετικό 8 



 

 
Από τα παραπάνω, βλέπε ( Σχετικό 8). Η Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου, αλλά 

και αποτελούμενη από ιδιώτες Μηχανικούς. Τι είδους Τεχνική μελέτη 

συνέταξαν για τα αίτια πρόκλησης των βλαβών ?  Θα μπορούσαμε να είχαμε 

αντίγραφο αυτής της έκθεσης ? Ώστε να αποκτήσουμε μια πιο σφαιρική 

εικόνα και να μάθουμε εν τέλη, τι πήγε λάθος ? 

Με την νέα σύνταξη της μελέτης τι διαφορετικό θα προταθεί από την 

Τεχνική Υπηρεσία σε σχέση με την προηγούμενη μελέτη ή αν θα 

παραμείνει η ίδια ?   

 
Τι είδους στήριξη χρησιμοποιήθηκε για την ανάρτηση του σκελετού της 

ψευδοροφής ? 

 

Ποιοι ήταν οι επιβλέπων Μηχανικοί του έργου κατά την διάρκεια των 

εργασιών μέχρι την παράδοση και παραλαβή του και τι είχαν διαπιστώσει 

μέχρι τότε ? 

 

Το μπετόν φαίνεται σαθρό στο ταβάνι από φωτογραφίες. Έπρεπε να γίνει 

αυτός ο τύπος της Ενεργειακής αναβάθμισης ή κάποιο άλλο έργο ?  

 
 

Επίσης, 

 

Αναρτιέμαι !! Αν για παράδειγμα η AMAZON συνάψει μια συμφωνία με μια 

εταιρεία προγραμματιστών για ένα Project που θα ήθελε να το θέσει εφαρμογή 

στη σελίδα της το συντομότερο δυνατών. Αν, για κάποιο λόγω αυτό δε 

λειτουργήσει και παρουσιαστούν προβλήματα. Στη δημόσια απολογία της προς 

τους πελάτες της τι θα πει ? Συγνώμη, αλλά για όλα φταίει η κακιά εταιρεία 

προγραμματιστών που επηλέξαμε ή συγνώμη εμείς ευθυνόμαστε και σας 

διαβεβαιώνουμε πως αυτό δεν θα ξανασυμβεί ? 

 

Τι μαθήματα πήραμε από όλη αυτή την ιστορία και πως θα φροντίσουμε να μην 

επαναληφθούν αυτά στο μέλλον ? Από την πλευρά του Δήμου Μαραθώνα ? 

Από την πλευρά της Περιφέρειας Αττικής ? 

Μήπως θα πρέπει να αλλάξουν κάποιες διαδικασίες της όλης διαδικασίας ?  

Παρατηρώ με ευλάβεια σε κάθε σημείο της σύμβασης με τον Ανάδοχο, όπως 

και σε πολλά σημεία της μελέτης- γίνεται συνέχεια η αναφορά της ευθύνης σε 

ότι συμβείς το έργο στον Ανάδοχο. Δεν βλέπω με κάποιο τρόπο να 

διασφαλίζεται η ασφάλεια των δημοτών. Ενδεχομένως, με περισσότερους 

ελέγχους κατά την διάρκεια των εργασιών και από Μηχανικούς της 

Περιφέρειας Αττικής ?( ή κάτι άλλο ? Με κάποιο άλλο τρόπο ) 



 

Αναφερόμαστε για ένα έργο, για μια ενεργειακή αναβάθμιση που έφτασε στα 

γρανάζια της Ελληνικής γραφειοκρατίας να κωλυσιεργεί. Από ευτύχημα δεν 

θρηνήσαμε αθώα θύματα. Ο κόσμος δεν ήταν ενημερωμένος σωστά επί της 

όλης διαδικασίας. Αν δεν είχε γίνει κατάρρευση της οροφής και είχε γίνει 

σωστά η εργασία σήμερα δεν θα ανταλλάσσαμε  επιστολές για το θέμα 

αυτό. Και φυσικά, το σπουδαιότερο δεν θα αναγκαζόταν τα μέλη της Τεχνικής 

Υπηρεσίας να μου στείλουν εξώδικο στο πατρικό μου σπίτι στην Ελλάδα και 

έτσι να τρομοκρατηθεί η Μητέρα μου και να τις ανεβάσετε την πίεση χωρίς 

λόγο.  

 

 

   

Με Τιμή 

 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΚΙΚΑΣ 
 

 

ΥΓ 1 – Με μια τέτοια μελέτη που για τα πάντα θα φταίει ο Ανάδοχος σε ότι 

και αν συμβεί. Είτε προβλεπόμενα από τους μελετητές, είτε όχι. Εγώ 

προσωπικά, αν ήμουν εκπρόσωπος της Ασφαλιστικής εταιρείας. Αν δεν έβαζα 

δικούς μου Μηχανικούς που να εμπιστεύομαι και να επιτηρούν συνέχεια 

τον Ανάδοχο, μέχρι την παραλαβή και παράδοση του έργου. Δεν θα 

προχωρούσα σε συμβόλαιο ασφάλισης αυτού του έργου με τον οποιοδήποτε 

Ανάδοχο. (Αλλά και ο Ανάδοχος να ήμουν με τέτοιο «δέσιμο» της μελέτης -

πάλι δεν θα υπέγραφα μια τέτοια σύμβαση.) 

 

ΥΓ 2 -  Και όπως λέει και μια Γερμανοαμερικανίδα φιλόσοφος. Αν δεν με 

απατά η μνήμη μου. Η Χάναν Αρνετ περί Συλλογικής Ευθύνης. ΕΚΕΙ ΠΟΥ 

ΟΛΟΙ ΕΙΝΑΙ ΥΠΕΥΘΥΝΟΙ.  ΤΕΛΙΚΑ ΚΑΝΕΙΣ ΔΕΝ ΕΙΝΑΙ 

ΥΠΕΥΘΥΝΟΣ.  

 

ΥΓ 3 – Ανάλογα τις συμβάσεις και το κίνδυνο των έργων, όταν έχουν να 

κάνουν με ανθρώπινες ζωές. Ενδεχομένως, να μπορεί να γίνεται και join & 

pair ενός έργου με 2-3 αναδόχους. Επίσης, αυτός που δίνει μεγάλο ποσοστό 

έκπτωσης δεν θα πρέπει να εξετάζουν το εργασιακό του ιστορικό και σε 

άλλα έργα, αν υπάρχει και μετά να αποφασίζουν ανάλογα ? Πέρα από την 

τυπική ερώτηση- τι υλικά πρόκειται να χρησιμοποιήσουν, αν δίνει 

υπερβολικά μεγάλη προσφορά ? ή «Τι εργασιακή εμπειρία έχει ο 

προτεινόμενος Ανάδοχος» ??? 

 

 



ΥΓ4- Παρατήρησα με ευλάβεια πως αποποιούνται κάθε ευθύνη τα μέλη της 

Τεχνικής Υπηρεσίας, από κάθε κίνδυνο και αίτιο είτε έχει καταγραφεί στη 

μελέτη, είτε όχι. Αλλά δεν κατανοώ τις δικλίδες ασφαλείας που 

μνημονεύονται με αυστηρούς ελέγχους, ώστε να αποφευχθεί ή να 

ελαχιστοποιηθεί ένας τέτοιος πιθανόν κίνδυνος.   

 

ΥΓ 5 –  Επίσης, υπενθυμίζω πως παλαιότερα είχε υπογραφεί σύμβαση στην 

Περιφέρεια Αττικής, σε νέο ιδρυθέντα εταιρεία για κάτι μήνες μόνο, 

σύμβαση- για απολύμανση των καφέ κάδων της Περιφέρειας Αττικής, 

ύψους 5.000.000 ευρώ.   

 

ΥΓ 6-  Ευχαριστώ θερμά τον Συνήγορο του Πολίτη. Περίμενα βέβαια σε 

μια βάθος έρευνα από πλευρά του. Ως περισσότεροι έμπειροι να ψάξουν να 

βρουν τα κακώς κείμενα της Διοίκησης και να εισηγηθούν αλλαγές για 

περισσότερη ασφάλεια των Δημοτών. Αλλά και τρόπους διασφάλισης 

σωστής χρήσης των Ευρωπαϊκών Κονδυλίων. Ολόκληρη γυψό-οροφή 

έπεσε και από θαύμα δεν θρηνήσαμε θύματα. ( Σχετικό 9)  

 

ΥΓ 7 -  Από τα (Σχετικά 10-11) σας ενημερώνω πως ναι μεν μπορεί να είναι 

αναρτημένα στο πρόγραμμα «Διαύγεια» και στη «Διαδικτυακή Πύλη 

Ηλεκτρονικών Δημοσίων Συμβάσεων», αλλά για την αναζήτηση τους 

πρέπει να μπουν ειδικές λέξεις «κλειδιά» και να βρεθούν τα αρχεία.  



 
 

Σχετικό 9 

 

 

 

 



 

 
Σχετικό 10 ( www.promitheus.gov.gr ) 

 
Σχετικό 11 (www.diavgeia.gov.gr ) 

http://www.promitheus.gov.gr/
http://www.diavgeia.gov.gr/


 

 

 

 

 

 



 

ΠΗΓΗ  

 
ΔΗΜΟΣ ΜΑΡΑΘΩΝΟΣ – ΑΠΑΝΤΗΣΗ κ. ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΚΑΙ ΟΛΑ ΤΑ ΑΝΤΙΓΡΑΦΑ ΤΩΝ ΜΕΛΕΤΩΝ 
ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΧΟΛΕΙΟ ΒΑΡΝΑΒΑ 
https://giatampaza2.wordpress.com/2024/04/23/%ce%b4%ce%b7%ce%bc%ce%bf%cf%83-%ce%bc%ce%b1%cf%81%ce%b1%ce%b8%cf%89%ce%bd%ce%bf%cf%83-

%ce%b1%cf%80%ce%b1%ce%bd%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%ce%ba-%ce%b4%ce%b7%ce%bc%ce%b1%cf%81%cf%87%ce%bf%cf%85-%ce%ba/ 

 

 

https://giatampaza2.wordpress.com/2024/04/23/%ce%b4%ce%b7%ce%bc%ce%bf%cf%83-%ce%bc%ce%b1%cf%81%ce%b1%ce%b8%cf%89%ce%bd%ce%bf%cf%83-%ce%b1%cf%80%ce%b1%ce%bd%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%ce%ba-%ce%b4%ce%b7%ce%bc%ce%b1%cf%81%cf%87%ce%bf%cf%85-%ce%ba/
https://giatampaza2.wordpress.com/2024/04/23/%ce%b4%ce%b7%ce%bc%ce%bf%cf%83-%ce%bc%ce%b1%cf%81%ce%b1%ce%b8%cf%89%ce%bd%ce%bf%cf%83-%ce%b1%cf%80%ce%b1%ce%bd%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%ce%ba-%ce%b4%ce%b7%ce%bc%ce%b1%cf%81%cf%87%ce%bf%cf%85-%ce%ba/
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